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V dňoch 4. až 5. septembra sa v malebnom prostredí 
Jasnej konal už 2. ročník Stretnutia mladých diabetoló-
gov (SMD). Záštitu prevzal prezident Slovenskej diabe-
tologickej spoločnosti doc. MUDr. Emil Martinka, PhD., 
ktorý celé stretnutie aj otvoril. 

Pri organizácii podujatia termín mladí diabetológo-
via nie je schválne obmedzený vekom, ako napríklad 
pri iných podujatiach, ako sú napr. Dni mladých inter-
nistov. Jedná sa skôr o pojem „mladí“ v profesionálnej 
kariére diabetológie. Ale som presvedčený, že na kon-
grese radi privítame aj každého diabetológa, ktorý sa 
cíti mladý. Primárny cieľ SMD bol vytvoriť priestor pre 
prezentáciu vlastných skúseností a výsledkov svojej kli-
nickej či vedecko-výskumnej práce, aby si mohli „vyskú-
šať“ či „natrénovať“ prezentovať prednášky bez stresu, 
aký by mohol pre nich spôsobovať národný kongres 
a či iné podujatia. Veľmi nás potešilo, že práve aktuálny 
2. ročník mal okrem „štandardne“ vyzvaných predná-
šok aj veľmi zaujímavé vlastné práce či kazuistiky.

Dovolím si spomenúť aspoň niektoré. MUDr. Dali-
bor Šosovec mal veľmi pekne spracovanú prehľadovú 
prednášku na aktuálnu tému „statíny a diabetes“. Vy-
zdvihol význam a bezpečnosť statínov pri sekundár-
nej kardiovaskulárnej prevencii. Zdôraznil, že v klinickej 
praxi sa častokrát statínová intolerancia nadhodnocuje 
a vedie k zbytočnému vysadeniu indikovanej liečby. 

MUDr. Peter Kentoš, PhD. prezentoval výsledky 
svojej dizertačnej práce, v ktorej zisťoval hladiny kor-
tizolu v slinách diabetikov u pacientov s klinickým po-
dozrením na endogénnu sekréciu kortikoidov. Jedná sa 
o veľmi zaujímavú, na Slovensku ešte nedocenenú skrí-
ningovú metodiku. V jeho súbore zachytili 5 pacientov 
s nepoznaným Cushingovým syndrómom. 

MUDr. Zuzana Jamrichová zdôraznila, že pri ma-
nažmente diabetikov z oftalmologického hľadiska sa 

nejedná len o pacientov s diabetickou retinopatiou, ale 
aj celý rad iných ochorení očí, pri ktorých sú diabetici ri-
zikovou skupinou. Vyzdvihla, že sú rizikoví aj pri ope-
ráciách katarakty, pri ktorých vzniká často cirkulárny 
edém makuly, ktorý pre diabetikov môže znamenať 
vážne poškodenie zraku. Jednou z modalít liečby je po-
užitie NSAID.

MUDr. Ivana Štramová vo svojej kazuistike pripome-
nula riziko laktátovej acidózy pri liečbe metformínom 
a MUDr. Jana Strýčková zase upozornila, že inzulín nie 
je len základnou liečebnou modalitou v diabetológii, 
ale dá sa aj „zneužiť“ ako prostriedok suicídia.

Veľkú diskusiu vyvolala prednáška MUDr. Lindy Bu-
kovej o edukácii stravovania diabetika. Vyzdvihla stre-
domorskú diétu, ale veľmi zaujímavo odprezentovala aj 
zdroje a využitie omega-3-mastných kyselín. 

Prítomní si mali možnosť vypočuť aj veľmi zaujímavú 
prednášku prof. MUDr. D. Hamara, PhD. z FTVŠ UK 
v Bratislave o význame športovej aktivity pre zdravie. 
Dozvedeli sa zaujímavé rozdiely medzi vytrvalostnou 
a silovou športovou aktivitou. 

Už teraz sa tešíme a všetkých pozývame na budúco-
ročné stretnutie. Verím, že SMD vždy poskytne priateľ-
ské a tvorivé prostredie, ktoré bude základom ďalšej 
spolupráce medzi jednotlivými pracoviskami a po-
stupne čoraz lepšej reprezentácie slovenskej diabeto-
lógie aj smerom do zahraničia.
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